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Tisztelt Elnök Úr!

Az egyes házszabályi  rendelkezésekről szóló 10/2014. (II.  24.)  OGY határozat 2.  melléklet  45.
pontjában  foglaltak  megvalósulása  érdekében  mellékelten  megküldöm  Dr.  Vadai  Ágnes  (DK)
országgyűlési  képviselő  "Miért  engedi  meg  a  kormány,  hogy  a  MOHU  állampolgár-ellenes
lépéseket  vezessen  be  a  lomtalanítás  terén?" című,  K/10394.  számú  írásbeli  választ  igénylő
kérdésére adott válaszomat.



 
Címzett: Dr. Vadai Ágnes (DK)
Benyújtó: Dr. Czepek Gábor, Energiaügyi Minisztérium államtitkára 
Belső iktatószám: PKF/66-4/2025-EM 

Tisztelt Képviselő Asszony!
 
Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. §-ában foglaltak szerint a "Miért engedi
meg  a  kormány,  hogy  a  MOHU  állampolgár-ellenes  lépéseket  vezessen  be  a  lomtalanítás
terén?" című, K/10394. számú írásbeli kérdésére – Lantos Csaba miniszter úr megbízásából – az
alábbi választ adom.
 
A kormány  célja  a  körforgásos  gazdaság  fejlesztése,  amelyben  a  keletkező  hulladék  a  lehető
legnagyobb arányban nyersanyagként  hasznosul újra.  Ennek érdekében 2023 júliusától  az uniós
irányelveknek és elvárásoknak megfelelően az egész országban elindult az új hulladékgazdálkodási
rendszer.
 
Felhívom Képviselő Asszony figyelmét, hogy az Európai Unió más tagállamaiban a közterületre,
ömlesztett  jelleggel  történő  kihelyezéssel  megvalósított  lomtalanítási  rendszer  lényegében  már
sehol sem működik, ezért elkerülhetetlen a hazai rendszer felülvizsgálata.
 
Az  új  lomtalanítási  modell  2025.  évi  bevezetéséről  a  koncessziós  társaság  részéről  még  nem
született  végleges  döntés.  Ebből  adódóan  –  ellentétben  az  Ön  által  kijelentő  módban
megfogalmazott kérdésével – a kormányzati álláspont kialakítására sem kerülhetett még sor.
 
Biztosíthatom  Képviselő  Asszonyt,  hogy  a  kormány  mindent  megtesz  annak  előmozdítása
érdekében, hogy a koncessziós társaság kizárólag az önkormányzatok bevonásával, és a lakosság
érdekeinek  figyelembevételével  alakítsa  át  a  lomtalanítás  budapesti  rendszerét  úgy,  hogy  az  a
hulladékgazdálkodás hazai és európai uniós követelményeinek is megfeleljen. Ennek érdekében a
MOHU és a kormányzat között az egyeztetések folyamatban vannak, amelyek eredményeiről pedig
tájékoztatást fogunk nyújtani.
 
 
Budapest, 2025. január 14.
 
 
Tisztelettel:
Dr. Czepek Gábor
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